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Besvarelse af spørgsmål nr. 1183 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1183 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 4. juli 2024. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 1183 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet om menneskehandel 
den 4. juni 2024 oplyse, hvor mange sager politiet konkret har 
efterforsket ift. straffelovens §§ 262 a og b over de seneste fem 
år, hvor mange igangværende efterforskninger er der, hvor ofte 
tager politiet af egen drift en sag op og anmelder til CMM af sig 
selv, og hvor mange af de 112 sager om vurderede ofre for 
menneskehandel i 2023 er efterforsket?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet har udarbejdet en opgørelse over antallet af 
anmeldelser for overtrædelse af straffelovens § 262 a om 
menneskehandel og § 262 b om menneskeudnyttelse vedrørende 
de seneste fem år.   

Antal anmeldelser registreret på gerningskoderne 74135 - Menneskehandel og 
74136 - Menneskeudnyttelse i perioden 2019-2024 

Gerning 2019 2020 2021 2022 2023 2024 
74135 - Menneskehandel 15 17 16 14 39 18 

74136 - Menneskeudnyttelse - - - 3 7 2 

I alt 15 17 16 17 46 20 
 
Rigspolitiet bemærker, at opgørelsen er baseret på tal fra 
politiets sagsstyringssystem (POLSAS). Opgørelsen er derfor 
behæftet med en vis usikkerhed, da POLSAS er et 
journaliserings- og sagsstyringssystem og ikke et egentligt 
statistiksystem. Det skal bemærkes, at opgørelsen er baseret på 
dynamiske data, hvilket betyder, at opgørelsen ikke er endelig. 
Således vil der kunne ske ændringer afhængigt af tidspunktet for 
udtrækket af oplysningerne i opgørelsen, idet der f.eks. kan 
forekomme efterregistreringer. 
 
Rigspolitiet kan oplyse, at det ikke er muligt ved et elektronisk 
udtræk i politiets sagsstyringssystem (POLSAS) at opgøre 
antallet af sager, der efterforskes/er blevet efterforsket. Sager 
registreres i POLSAS på baggrund af en gerningskode, der 
knytter sig til den pågældende lovovertrædelse, og det er ikke 
alle oplysninger vedrørende sagen, der registreres og/eller kan 
udtrækkes af POLSAS.  
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Det er endvidere ikke muligt ved et elektronisk udtræk at opgøre 
antallet af sager, hvor politiet registrerer anmeldelser på eget 
initiativ, idet sådanne anmeldelser registreres på samme kode 
som anmeldelser, der indgives ved fysisk fremmøde på en 
politistation. 
 
Rigspolitiet kan afslutningsvis bemærke, at politiet indleder 
efterforskning af egen drift eller i anledning af en anmeldelse, 
når der er en rimelig formodning om, at et strafbart forhold, som 
forfølges af det offentlige, er begået.” 
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